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اخبار ویژه ...

دهنوی عضو هیئت رئیسه مجلس: 

کالاهای اساسی در طرح کالابرگ باید به نرخ ۱۴۰۰ عرضه شود

محبی نیا؛ فعال سیاسی اصولگرا 

با گفتن از »حکمرانی نو« به حکمرانی 
خوب نخواهیم رسید

یک فعال سیاسی اصولگرا گفت:  اگر به عمق و ثمره اصلی حکمرانی توجه کنیم، طبیعتا باید رویکردهایمان را عوض کنیم تا همه افراد بتوانند 
در پارلمان صدا داشته باشند، حقوق همه افراد در زندان ها و محاکم قضایی مورد احترام واقع شود، همه بتوانند با هر سبکی وکلای خودشان را در محاکم 

معرفی کنند و محدودیت برای وکلا نداشته باشند.

توسط مدیرکل انتخابات وزارت کشور تشریح شد؛

جزئیات لایحه جامع انتخابات چیست؟

رئیس کمیسیون آموزش مجلس:

مصوبه مجلس تغییری در نحوه برگزاری 
»کنکور ۱۴۰۲« ایجاد نمی کند

گزارش عین اللهی درباره بیمه همگانی 
۶ میلیون نفر در کشور

سرویس سیاسی- جهانبخش محبی نیا نماینده 
ادوار مجلس شورای اسلامی در پاسخ به این سوال که 
در روزهای اخیر رؤسای قوای مقننه و مجریه از قانون 
اساسی تعریف کردند اما درباره شیوه حکمرانی گفتند 
که باید اصلاحاتی انجام شود، ارزیابی شما چیست، 
گفت: ملت ایران باید نیاز به تغییر قانون اساســی را 
تشــخیص دهند و این باید از فرآیندی که منبعث از 
نگاه نخبگان، دانشــگاه ها، حوزه ها،  تکنوکرات ها، 
بروکرات ها و فضای عمومی کشــور است، حاصل 
شود. ما نمی توانیم در این حوزه با قطعیت بگوییم یک 
نیازی واقعا به نهایت و ســرآمد رسیده یا زود است. 
اما نظر شــخصی من این است که ما بدون شک نیاز 
به اصلاح قانون اساسی داریم، اما چون نظام سیاسی 
امروز در شرایطی است که انجام اصلاحات از منظر 
علوم سیاسی شاید مصلحت نباشد، می توانیم زمانش 

را به یک موقعیت مناسبی موکول کنیم.
وی در پاســخ به این ســوال کــه در طول ۴۳ 
سال گذشته همواره درباره قانون اساسی بحث های 
مختلفی شکل گرفته اما هیچ زمان به نتیجه مشخصی 
نرســیده فکر می کنید چه زمانی برای اصلاح قانون 
اساســی مناسب است، گفت: بعد از اینکه یک ثبات 
نســبی به وجود آمــد و در اصل از هر نــوع اقدام 
اصلاحی تعابیری مبتنی  بر ضعف یا زیرکی نشــد، 
می توانیم اصلاح قانون اساسی را به بحث بگذاریم و 
در مطبوعات، روزنامه ها، تلویزیون و حتی اتاق های 
فکر یا نهادهای رســمی نظام مثل مجلس شــورای 
اسلامی، مجمع تشخیص مصلحت و بعضی از مراکز 
محیطی و امثال این موارد، مبانی نظری  آن را تئوریزه 
کنیم و براســاس خود قانون اساسی که برای این امر 
راهکار نشان داده سیاست عملی  آن را هم انجام دهیم.
محبی نیا در پاسخ به این سوال که با توجه به اینکه 
آقای قالیباف درباره حکمرانی خوب صحبت می کند 
تحلیل شما از اصلاح شیوه حکمرانی چیست، گفت: 
حکمرانی در واقع فرآیندی اســت که در غرب ابداع 
و عرضه شده اســت تا نواقص مربوط به مدیریت، 
برنامه ریزی و سیاست گذاری عمومی را برطرف کند. 
قطعا حکمرانی به منزله شیوه مدیریتی جدید در مراکز 
علمی بحث نمی شود، بلکه حکمرانی به سبکی گفته 
می شود که ایرادات مربوط به سیاست گذاری عمومی 
و اعمال قدرت و همچنین مدیریت را برطرف کند. 
وی افزود: اولین نشــانه اصلی حکمرانی این است 
که در نظام های سیاســی همه گروه ها و مردم، حتی 
بزهکاران و زندانیان هم در تدوین راه و رسم اعمال 
مدیریت به عنوان ذینفع حضور داشــته باشــند. یا 
در مساله امنیت، مرزنشــینان در تدوین سیاست ها 
حضور داشــته باشــند، مقوله اقوام هم حکمرانی 
خاص و موضوعی خودش را می طلبد. متاســفانه با 
گفتــن حکمرانی نو ما به حکمرانی خوب نخواهیم 
رســید، بلکه باید مقدمات کار را مهیا کنیم. اتفاقا اگر 
این قانون اساسی با وجود اینکه نیاز به اصلاح دارد، 
در جایگاه واقعی خود مورد حرمت و اقدام قرار گیرد 
و نهادها توســعه طلبی و تقلیل گرایی نداشته باشند، 
می توانــد مبنای حکمرانی خوب هم قرار بگیرد. در 
آن حکمرانی که من بارها از زبان رؤسای قوا شنیدم، 
نکتــه ای را باید توجه بفرمایند که این حکمرانی که 
می گوینــد می تواند به عنوان یک رویکرد از دل این 

قانون هم بیرون بیاید.
این فعال سیاسی تصریح کرد: حکمرانی قضائی، 
حکمرانی تبیینی، حکمرانی اجرایی به شرطی که در 
تدوین سیاست ها همه ذینفعان حضور داشته باشند 
و منفعت اعمال قدرت به همه برســد، نتیجه خوبی 
خواهد داشــت. این ثمره اصلی حکمرانی است که 
الان در دنیا مطرح اســت و در کشور خودمان هم در 
واقع به سبکی که تبدیل به فشن و مد شده آن را مطرح 
می کنیــم. اگر به عمق و ثمره اصلی حکمرانی توجه 
کنیم، طبیعتا باید رویکردهایمان را عوض کنیم تا همه 
افراد بتوانند در پارلمان صدا داشته باشند، حقوق همه 

افراد در زندان ها و محاکم قضایی مورد احترام واقع 
شود، همه بتوانند با هر سبکی وکلای خودشان را در 
محاکم معرفی کنند و محدودیت برای وکلا نداشته 
باشــند. من اتفاقا نظرم این است که در بین سران قوا 
آقای اژه ای از همه بهتر می تواند راه را برای حکمرانی 
مناســب در حوزه قضایی باز کنــد و به تبع آن ما به 

حکمرانی در امر تبیین و اجرا برسیم.
محبی نیا در پاســخ به این ســوال که گفتید با 
تغییر قانون اساسی موافق هستید به نظر شما در چه 
بخش هایی نیاز به تغییــرات وجود دارد، گفت:  من 
طرفدار اصلاح قانون اساسی هستم و قانون اساسی 
ما از دو بخش گفتار و بدنه ای به نام اصول تشــکیل 
شده است. در گفتار و اصول هماهنگی وجود ندارد 
و در بعضی از زمینه ها تناقض به معنای واقعی وجود 
دارد کــه آن بخش را باید گفتمانی اصلاح کنیم. نیاز 
دارد که حقوقدانان و اندیشــمندان علوم سیاسی و 
کسانی که در حوزه تعلیم تجربه دارند، در این امر و 
آوردگاه حضور داشته باشند. در بعضی از زمینه ها ما 
باید نسبت به بعضی از مفاهیم تعریف درستی داشته 
باشیم یا دســت به شفافیت بزنیم. وی تصریح کرد: 
مثلا وقتی صحبت از سیاست های کلی است، معلوم 
نیست سیاست های کلی نسبت به اهداف کلان نظام 
جمهوری اسلامی باید دیده شود یا جزئی ترین مساله 
را هم می توانیم مدنظر داشــته باشیم. طبیعتا باید این 
موارد را در اصلاحات قانون اساســی در حد بسیار 
شــفافی روشن کنیم. نسبت به مداخلات در عرصه 
اجرایی تنگناهایی هســت که بایــد آنها را برطرف 
کنیــم. در حوزه قضا هم فکر می کنم در همین قانون 
اساسی نسبت به گسترش دادگستری در دل دولت، 
قانونگذار تعاریفی گذاشــته است که برای همیشه 
مورد اغمــاض مانده و قوه قضائیه خارج از وظایف 
و اختیارات خودش در عرصه های مختلف دســت 
به تصمیم گیری می زند که این امر با قانون اساســی 
هم خوانی ندارد. به ویژه در دوره های قبلی متاسفانه 
رؤســای قوا خارج از محاکمی که  قانون اساسی به 
صراحت اشاره کرد که اعمال قضا از طریق دادگاه ها 
و محاکم است، آن را دور می زدند و خودشان تصمیم 
می گرفتند که اینها به جز ایجاد اختلال و آشفتگی در 

امور عمومی متاسفانه اثر مثبتی نداشت.
محبی نیا در پاســخ به این ســوال که آیا از نظر 
شما شیوه اداره نظام سیاسی یا اجرایی باید تغییر پیدا 
کند، گفت: نظام های سیاسی و اداری بیشتر از آنکه از 

قانون متاثر باشند، از فرهنگ سیاسی، اداری، حقوقی 
و نحوه پاسداشــت جمعی موثر هســتند. در قانون 
اساسی ما، برخی از نهادها اختیاراتی فراتر از خودشان 
به چنگ می آورند و آن را حفظ می کنند و نســبت به 
بعضی از ادارات و نظام  های سیاســی با تقلیل گرایی 
مواجهیم. وقتی توســعه طلبی و تقلیل گرایی متوجه 
نهادها شــود، خود به خود در مملکت ناامنی و فساد 
به وجود می آورد. طبیعی اســت اصلاح این امر هم 
باید در قانون اساســی به شــکل بارزی دیده شود و 
هم پشــتوانه فرهنگی، فرهنــگ عمومی و فرهنگ 
سیاسی و اداری در جامعه به حدی باشد که احدی به 
خودش اجازه ندهد به عنوان وزیر، رئیس قوه، عضو 
شورای نگهبان یا مجمع تشخیص مصلحت و حتی 
در مقیاس های دیگر بتواند نظم قانون اساسی را به هم 
بزند. وی افزود: تصور می کنم جدای از اینکه اگر بر 
قانون اساســی  ما مدیریت و حکمرانی خوبی حاکم 
باشد می تواند نیازهای ما را در حد نسبی برقرار کند، 
متاســفانه نظم و اصول در قانون اساسی بهم ریخته 
شده و برگشت به قانون اساسی اصلی و ناب می تواند 
جوابگوی خیلی از این دعواها، درگیری ها، مداخله ها 
و فســادهای ناشی از توسعه طلبی باشد. البته در بین 
نخبگان نسبت به تغییر نظام سیاسی از جمهوری به 
پارلمانی یا اشکال دیگر هم مباحثی است که طبیعتا 
لازمه آن بحث و بررســی های بسیار زیادی است که 
در نهایت مردم باید تایید کنند.محبی نیا در پاســخ به 
این سوال که لازمه حکمرانی خوب چیست، گفت:  
اولا لازمه حکمرانی خوب، قانون اساســی خوب و 
در عین  حال قوانین موضوعی خوبی اســت که از دل 
پارلمانــی بیرون می آید که به معنای واقعی برآمده از 
دل ملت باشــد و خودش را وامدار تحقق اراده ملی 
می داند و در کنار آن ما باید فرهنگ حکمرانی خوب 
را داشــته باشیم. متاسفانه باز نسبت به امر فرهنگ و 
پشــتیبانی آن از مدیریت، برنامه ریزی، حکمرانی و 
سیاست گذاری ما کم و کاستی های زیادی داریم. الان 
در عرصه جهانی خیلی از امور سیاســی و اجتماعی 
و حتی بعضی از امور مذهبی به امر فرهنگ ســپرده 
شده و امروزه در دانشگاه ها سیاست های فرهنگی و 
گشایشی که در بطن فرهنگ برای حل مسائل عمومی 
و تدوین سیاست دیده شده بسیار فراتر از نگاه  سنتی 
به این واژه و مفهوم اســت که در کشور ما متاسفانه 
هنوز به عنوان امر جاری در دانشگاه ها و مغز نخبگان 

حضور ندارد.

سرویس سیاسی- عضو هیئت رئیسه مجلس 
گفت: در طرح کالابرگ قیمت کالاهای اساسی نباید 
بیشتر از شهریور ۱۴۰۰ به مردم عرضه شود و دولت 
باید مابه التفاوت آن را به شــکلی برای مردم جبران 
کند. سید محسن دهنوی در واکنش به خبری مبنی 

بر اینکه قرار است دولت به منظور تقویت سلامت 
غذایــی خانوارها این امکان را برای آن ها ایجاد کند 
کــه به اعتبار یارانه بتواننــد یک ماه زودتر کالاهای 
اساســی را خریداری کنند و این اقدام در راســتای 
اجــرای طرح کالابرگ الکترونیکی اســت، اظهار 
داشــت: مجلس شورای اسلامی در جریان بررسی 
لایحه بودجه ســال ۱۴۰۱، دولت را مکلف کرد که 
قیمت کالاهای اساسی نباید بیشتر از شهریور ۱۴۰۰ 
به مردم عرضه شود و دولت باید مابه التفاوت آن را 
به شکلی برای مردم جبران کند.وی با اشاره به اینکه 
دولت برای اجرای این مصوبه یا باید به مردم یارانه 
نقدی یا کالابرگ دهد، متذکر شد: دولت در ماه های 
گذشته برای اجرای این مصوبه به صورت نقدی به 
مردم یارانه پرداخت کرد، اما اصرار مجلس از همان 
ابتــدا، اجرای طرح کالابرگ الکترونیکی بود.عضو 
هیئت رئیسه مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: 
الان هم نظر مجلس شورای اسلامی بر این است که 
دولت می تواند در قالب کالابرگ یا اعتباری از مردم 
حمایت معیشــتی کند و برای ما این موضوع محل 

اشکال نیست، بلکه مسئله مهم این است که درباره 
آن بخشی که سهم خریدار و مصرف کننده است و 
باید از جیب مصرف کننده پرداخت شود، حتماً باید 
قید مجلس مبنی بر توزیع کالاهای اساســی به نرخ 
شهریور ۱۴۰۰ رعایت شود. نماینده مردم تهران در 
مجلس شورای اسلامی با تاکید مجدد بر اینکه قیمت 
کالاهای اساسی باید به نرخ شهریور ۱۴۰۰ باشد و 
طبق مصوبه مجلس مابه التفاوت آن باید از حساب 
یارانه ای پرداخت شــود، گفت: مــا مخالف خبر 
جدیدی که از ســوی مسئولان وزارت رفاه مطرح 
شده است نیستیم، مشروط به اینکه سهم مشتری در 
خرید کالاهای اساســی باید به نرخ شهریور ۱۴۰۰ 
باشــد، مابه التفاوت آن هم باید از اعتبار یارانه فرد 
در کارت پرداخت شــود و مصوبه مجلس باید به 
صورت دقیق اجرا شود. اگر طرح کالابرگ آن گونه 
که ما در قانون آوردیم اجرا نشود، با مصوبه مجلس 
شورای اســلامی در بودجه ۱۴۰۱ مغایرت دارد و 
حتماً مجلــس ورود می کند چرا که نباید برخلاف 

قانون عمل شود.

سرویس سیاسی- مدیرکل انتخابات 
وزارت کشــور در حالی از تدوین لایحه 
جامع انتخابات با آسیب شناســی قوانین 
گذشــته مبتنی بــر سیاســت های کلی 
انتخابــات و ابلاغی مقــام معظم رهبری 
خبر داد که اعلام کرد، برای نخســتین بار 
سامانه شــفافیت مالی در انتخابات سال 
آینده رونمایی می شود.محســن اسلامی 
در تشریح بخشی از جزئیات لایحه جامع 
انتخابــات گفت: این لایحه در راســتای 
تحقق وعده ها و برنامه های وزیرکشور و 
با هدف تجمیع قوانین انتخابات، ایجاد وحدت رویه، سهولت و شفافیت و تشکیل 
کارگروه تخصصی با حضور مدیران و کارشناســان وزارت کشــور با محوریت 
معاونت برگزار شد. وی ادامه داد: با برگزاری جلسات مستمر، لایحه جامع انتخابات 
مبتنی بر سیاست های کلی انتخابات، ابلاغی مقام معظم رهبری، تدوین و در پنجم 
آذرماه امسال برای معاون اول رئیس جمهور فرستاده شد.مدیرکل انتخابات وزارت 
کشور فهرست لایحه جامع انتخابات را دارای یک مقدمه و ۱۰ فصل شامل کلیات، 
کیفیت انتخابات، شرایط انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان، هیات های اجرایی، 
اعلام داوطلبان و رسیدگی به صلاحیت آنها، تبلیغات، شفافیت منابع مالی داوطلبان، 
شکایات و نحوه رسیدگی به آن، صدور اعتبار نامه و آغاز دور جدید و جرایم تخلفات 
و مجازات ها برشمرد و گفت: برای نخستین بار سامانه شفافیت مالی در انتخابات 
سال آینده رونمایی می شود و تمامی هزینه های نامزدهای انتخاباتی و حمایت های 
احزاب در این سامانه ثبت می شود. اسلامی تشکیل کارگروه ساماندهی تبلیغات 
انتخابــات و برگزاری انتخابات به صورت الکترونیکی از دیگر بندهای مهم این 
لایحه برشمرد و افزود که تلاش بر این است تا در انتخابات سال ۱۴۰۲ فرایندهای 
تبلیغات نامزدها و برگزاری انتخابات به شکل الکترونیکی رعایت شود.مدیر کل 
انتخابات وزارت کشور محور و اساس کار در لایحه انتخابات سیاست های ابلاغی 
۱۸ بندی مقام معظم رهبری مصوب مجمع تشخیص مصلحت نظام عنوان کرد و 
گفت: در این لایحه پیش ثبت نام نامزدها از جمله مسائل نوآورانه در لایحه است 
که به سهم خود زمانی را برای ثبت نام داوطلبان و موضوع احراز شورای نگهبان 
فراهم می سازد.اسلامی در بخش دیگری به فشردگی زمان که در قانون های قبلی 
انتخابات وجود داشته اشاره کرد و گفت: در این لایحه هم به آن توجه شد که فرایند 
ثبت نام و احراز صلاحیت ها در یک بازه زمانی مناســب تر صورت گیرد که این 
امر در لایحه تقدیمی به هیات دولت پیش بینی شده است.وی اضافه کرد: در این 
لایحه برای تمام انتخابات، هیات های اجرایی مرکزی پیش بینی شده که در قوانین 
قبلی تنها برای انتخابات ریاســت جمهوری این سازوکار مهم در نظر گرفته شده 
بود. همچنین در حوزه نظارت شورای نگهبان بر تایید صلاحیت داوطلبان، تامین 
سلامت انتخابات، فرایندی تعاملی و همکاری با شورای نگهبان در نظر گرفته شده 
است.مدیرکل انتخابات وزارت کشور یادآور شد که لایحه جامع انتخابات با آسیب 
شناســی قوانین انتخابات گذشته و با بهره گیری از نظرات کارشناسان و صاحب 
نظران عرصه انتخابات با ۲۰۰ نفر ساعت کار کارشناسی تهیه و تدوین شده است 
و در ادامه ابراز امیدواری کرد که این لایحه به سرعت در دستور کار هیات دولت 

برای فرستادن به مجلس شورای اسلامی قرار گیرد.

سرویس سیاسی- مدیرکل انتخابات وزارت کشور در حالی از تدوین لایحه 
جامع انتخابات با آسیب شناسی قوانین گذشته مبتنی بر سیاست های کلی انتخابات 
و ابلاغی مقام معظم رهبری خبر داد که اعلام کرد، برای نخستین بار سامانه شفافیت 
مالی در انتخابات سال آینده رونمایی می شود. محسن اسلامی در تشریح بخشی 
از جزئیات لایحه جامع انتخابات گفت: این لایحه در راســتای تحقق وعده ها و 
برنامه های وزیرکشــور و با هدف تجمیع قوانین انتخابات، ایجاد وحدت رویه، 
سهولت و شفافیت و تشکیل کارگروه تخصصی با حضور مدیران و کارشناسان 
وزارت کشور با محوریت معاونت برگزار شد.  با برگزاری جلسات مستمر، لایحه 
جامع انتخابات مبتنی بر سیاست های کلی انتخابات، ابلاغی مقام معظم رهبری، 
تدوین و در پنجم آذرماه امسال برای معاون اول رئیس جمهور فرستاده شد.مدیرکل 
انتخابات وزارت کشور فهرست لایحه جامع انتخابات را دارای یک مقدمه و ۱۰ 
فصل شامل کلیات، کیفیت انتخابات، شرایط انتخاب کنندگان و انتخاب شوندگان، 
هیات های اجرایی، اعلام داوطلبان و رسیدگی به صلاحیت آنها، تبلیغات، شفافیت 
منابع مالی داوطلبان، شکایات و نحوه رسیدگی به آن، صدور اعتبار نامه و آغاز دور 
جدید و جرایم تخلفات و مجازات ها برشــمرد و گفت: برای نخستین بار سامانه 
شفافیت مالی در انتخابات سال آینده رونمایی می شود و تمامی هزینه های نامزدهای 

انتخاباتی و حمایت های احزاب در این سامانه ثبت می شود.
اسلامی تشکیل کارگروه ساماندهی تبلیغات انتخابات و برگزاری انتخابات به 
صورت الکترونیکی از دیگر بندهای مهم این لایحه برشمرد و افزود که تلاش بر این 
است تا در انتخابات سال ۱۴۰۲ فرایندهای تبلیغات نامزدها و برگزاری انتخابات 
به شکل الکترونیکی رعایت شود. مدیر کل انتخابات وزارت کشور محور و اساس 
کار در لایحه انتخابات سیاست های ابلاغی ۱۸ بندی مقام معظم رهبری مصوب 
مجمع تشــخیص مصلحت نظام عنوان کرد و گفت: در این لایحه پیش ثبت نام 
نامزدها از جمله مســائل نوآورانه در لایحه اســت که به سهم خود زمانی را برای 
ثبت نام داوطلبان و موضوع احراز شورای نگهبان فراهم می سازد.اسلامی در بخش 
دیگری به فشردگی زمان که در قانون های قبلی انتخابات وجود داشته اشاره کرد 
و گفت: در این لایحه هم به آن توجه شد که فرایند ثبت نام و احراز صلاحیت ها 
در یک بازه زمانی مناسب تر صورت گیرد که این امر در لایحه تقدیمی به هیات 
دولت پیش بینی شده است. در این لایحه برای تمام انتخابات، هیات های اجرایی 
مرکزی پیش بینی شده که در قوانین قبلی تنها برای انتخابات ریاست جمهوری این 
سازوکار مهم در نظر گرفته شده بود. همچنین در حوزه نظارت شورای نگهبان بر 
تایید صلاحیت داوطلبان، تامین سلامت انتخابات، فرایندی تعاملی و همکاری با 

شورای نگهبان در نظر گرفته شده است.

سرویس سیاسی-عضو کمیسیون آمــوزش و تحقیقات مجلس از گزارش 
وزیر بهداشــت به این کمیسیون درباره بهبود وضعیت تعرفه پرستاری و افزایش 
ظرفیت دانشجویان پزشکی خبر داد.رضا حاجی پور در توضیح نشست کمیسیون 
آموزش، تحقیقات و فناوری مجلس شــورای اســلامی به خبرنگاران گفت: در 
نشســت امروز بهرام عین اللهی وزیر بهداشت، درمان و آموزش پزشکی و معاون 
آموزشی این وزارت خانه، جهت ارائه گزارش عملکرد این وزارتخانه در کمیسیون 
حاضر و آماری از فعالیت های انجام شــده، ارائه داد.عضو کمیســیون بهداشت و 
درمان مجلس افزود: وزیر بهداشت در خصوص موفقیت های حوزه بهداشت و 
درمان به ویژه در راســتای مقابله با کرونا که با واکسیناســیون ۱۵۶ میلیون دُز آمار 
ابتلا به کرونا در کشور را به صفر رساند، توضیحاتی ارائه و درباره بیمه همگانی ۶ 
میلیون نفر به ویژه از سه دهک پایینی جامعه مواردی را بیان کرد.حاجی پور ادامه 
داد: بهبود وضعیت تعرفه پرستاری، افزایش ظرفیت دانشجویان پزشکی و دستیاری 
نیز از دیگر مواردی بود که وزیر بهداشت در این خصوص توضیحاتی ارائه کرد.  
وی تصریح کرد: نمایندگان نیز در نشست امروز نقطه نظرات خود را بیان و به 
مواردی از جمله ضرورت توجه به حوزه پژوهش در وزارت بهداشت، ضرورت 
کنترل بازار دارو و قطع دست مافیای دارو و حمایت از شرکت های تولید واکسن 

اشاره کردند.

فعلا متوقف شد

به چین رفته بود

صحت ندارد

گروه مسلحانه 

مسیر کج صهیونیست ها 

وضعیت حجاب 

ساده است

»کشف حجاب« فروشندگان

آیفون ۱۴ نخرید

مانع جدید تجارت 

محمدرضا قنبرطلب، یکی از شاکیان پرونده »ماهان صدرات«، جوانی 
که در جریان حوادث اخیر بازداشت و به محاربه متهم شد، از توقف اجرای 

جکم او خبر داد. او نوشت:
ملت شریف ایران

به لطف الهی در نیمه شب حکم ماهان صدرات متوقف گردید. صدای 
مادربزرگ های ماهان ومردم کشورم که با بی اعتنایی به رسانه های بیگانه 
از آیت الله اژه ای درخواســت رافت اســلامی نمودند شنیده شد. یاد ندارم 
جز روضه ارباب گریه کرده باشم اما امروز در ملاعام برای لغو حکم گریه 
کردم. صدای قبلی ما شــنیده شد. ۴۸ ســاعت وقت داریم تا فارغ از جناح 
بندی های سیاسی و اعتقادی با همدلی و وفاق ملی از قوه قضاییه بخواهیم 
که در خصوص حکم ماهان صدرات با تاســی از ســیره اهل بیت علیهم 

السلام برخورد شود.

سردار علی فدوی جانشین فرمانده کل سپاه پاسداران در مراسم تشییع 
پیکر رســتم قاســمی با اشاره به سفر قاسمی به چین و درگذشت او در این 
کشور، افزود: او برای کار و ملاقات با برخی متخصصان جهانی چین به این 
 کشور سفر کرده بود و قبل از اینکه به بیمارستان و آی سی یو برود، جلسات 
کاری را برگزار کرد، آن هم در شرایطی که تمام بدنش را بیماری گرفته بود 

اما به دلیل غیرت پاسداری، اجازه نداد حتی یک جلسه هم تعطیل شود.

برنا نوشــت: »علیرغم خبرهایی که در رسانه های خارج نشین درباره 
حکم اعدام امیر نصر آزادانی بازیکن سابق تیم فوتبال تراکتور تبریز منتشر 
شــده است، پیگیری ها حاکی است که هیچ حکمی برای امیر نصر آزادانی 
صادر نشــده است. پیگیری ها نشــان می دهند تحقیقات پرونده امیر نصر 
آزادانی در دادسرا انجام و کیفرخواست برای وی صادر شده اما هیچ حکمی 
برای وی صادر نشده است. رسانه های خارج نشین مدعی شده بودند که امیر 
نصر آزادانی به اعدام محکوم شــده و در پی آن، برخی چهره های ورزشــی 

خواستار لغو اعدام وی شده بودند.«

حجت الاســلام جعفری رئیس کل دادگستری استان اصفهان در رابطه 
بــا ادعاهای مطرح شــده در فضای مجازی مبنی بــر صدور حکم محاربه 
بــرای فردی با نام امیر نصر آزادانی اظهــار کرد: روز ۲۵ آبان ماه در جریان 
ناآرامی های در اصفهان ســه نفر از نیروهای امنیتی به شــهادت رسیدند که 
متهمان پرونده دســتگیر شــدند. رئیس کل دادگستری استان اصفهان بیان 
کرد: امیر نصر آزادانی براساس کیفرخواست صادر شده متهم ردیف پنجم 
پرونده است و از ۲۷ آبان ماه در بازداشت به سر می برد. وی افزود: براساس 
کیفرخواســت صادر شــده این فرد متهم به بغی است. وی با عضویت در 
گروه مســلحانه به صورت شبکه ای و سازمان یافته به قصد مقابله با اساس 
نظام جمهوری اســلامی با سه نفر دیگر اقدام به اغشاش مسلحانه در تاریخ 
۲۵ آبان ماه کرده است که در نتیجه این اقدام به وسیله یکی از اعضای گروه 
ســه تن از ماموران تامین امنیت در اصفهان به شــهادت رسیدند. رئیس کل 
دادگســتری استان اصفهان بیان کرد: عناوین اتهامی دیگر امیر نصر آزادانی 
عضویت در دسته های غیر قانونی به قصد بر هم زدن امنیت کشور و اجتماع 
و تبانی منتهی به جرایم ضد امنیت که معاونت در محاربه محسوب می شود.

یک عضو کمیســیون امنیت ملی و سیاست خارجی به مسئولان چینی 
تذکر داد تا در مســیر طراحی شده از ســوی صهیونیست ها گام برندارند. 
حجت الاسلام مجتبی ذوالنوری در تذکری شفاهی در جلسه علنی مجلس، 
بیان کرد: رحلت جانســوز برادر عزیزم رســتم قاســمی را که زحمات و 
خدمات زیادی بر جای گذاشت تسلیت می گویم و برای بازماندگان آرزوی 
ســلامت و طول عمر دارم. وی در ادامه اظهار کرد: به مسئولان چینی تذکر 
می دهم که خود را در مسیر کجی که صهیونیست ها و محور عبری - عربی 

طراحی کردند، قرار نداده و به مسیر درست باز گردند.

امام جمعه شــیراز گفت: در موضوع حجاب نگرانی و دغدغه زیاد است؛ 
لذا باید درخواســت های عمومی را ســازماندهی و عملیاتی کنیم و مدیران از 
حمایت های گوناگون نسبت به مسئله حجاب دریغ نکنند. آیت الله دژکام با تاکید 
بر اینکه قرارگاه فرهنگی با حضور همه اعضا تشکیل جلسه داده و تقسیم کار کند، 
بیان کرد: در موضوع حجاب نگرانی و دغدغه زیاد است؛ لذا باید درخواست های 
عمومی را سازماندهی و عملیاتی کنیم و مدیران از حمایت های گوناگون نسبت 
به مسئله حجاب دریغ نکنند. نماینده ولی فقیه در استان فارس در خصوص اینکه 
چگونه می توان کار تاثیرگذار انجام داد؟، بیان کرد: اقدامات نتیجه بخش باید با 

هماهنگی در سطح ملی دنبال شود.

یک عضو هیات رئیسه مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: ای کاش رئیس 
جمهور چین با مشاوران خود مشورت می کرد تا متوجه می شد در پیمان شانگهای 
چه مواردی گنجانده شــده است. حجت الاســلام علیرضا سلیمی بیان کرد: به 
مسئولان چینی و رئیس جمهور چین هشدار می دهم که فریب عکس های کوکی 
کشورهای حاشیه خلیج فارس را نخورند. رئیس جمهور چین در این سفر نشان 
داد بیش از آنچه که تصور می شد ساده است. جزایر سه گانه ایرانی بوده، هست و 
خواهد بود و هر کسی بخواهد نسبت به این موضوع ورود کند با برخورد قاطع 

جمهوری اسلامی ایران مواجه خواهد شد.

دادستان عمومی و انقلاب قزوین از پلمب یک فروشگاه البسه با فروشندگان 
کشف حجاب کرده خبر داد. حسین رجبی اظهار داشت: حسب گزارشات واصله 
برای یک فروشگاه البسه که تمامی فروشندگان آن عامدانه کشف حجاب کرده 
و به شهروندان خدمات ارائه می دادند، پرونده قضایی در یکی از شعب دادسرای 

قزوین تشکیل شد.

رئیس اتحادیه فروشــندگان دستگاه های صوتی تصویری، تلفن همراه و 
لوازم جانبی تهران تاکید کرد: دولت قولی فعلًا برای ریجســتر شــدن ایفون ۱۴ 
نداده اســت، مردم باید مراقب سوءاســتفاده گران باشند و به هیچ عنوان اقدام به 

خرید کالای قاچاق نکنند.

تیزهوش رئیس اتاق ایران و روســیه با بیان اینکه روســیه کشــور بزرگی 
اســت و نیازهای متنوعی دارد که بســیاری از آن ها به ویژه در حوزه مواد غذایی 
جزو مزیت های ما محســوب می شود، به سایت اتاق ایران گفت: متأسفانه قطع 
یا محدودسازی اینترنت و فیلترینگ تأثیر منفی بر مراودات ما با تجار خارجی از 
جمله تجار روس گذاشــته اســت. در واقع این موضوع را هم باید به عنوان مانع 
جدید در مسیر مراودات تجاری خارجی تعریف کرد. انتظار داریم هر چه زودتر 
با رفع این مشــکل بتوانیم امکان ارتباطات مســتقیم و با کیفیت را مثل گذشته 

برقرار کنیم. 

تصور می کنم جدای از اینکه اگر بر قانون اساسی  ما مدیریت و حکمرانی خوبی 
حاکم باشد می تواند نیازهای ما را در حد نسبی برقرار کند، متاسفانه نظم و 
اصول در قانون اساسی بهم ریخته شده و برگشت به قانون اساسی اصلی و 
ناب می تواند جوابگوی خیلی از این دعواها، درگیری ها، مداخله ها و فسادهای 
ناشی از توسعه طلبی باشد. البته در بین نخبگان نسبت به تغییر نظام سیاسی 
از جمهوری به پارلمانی یا اشــکال دیگر هم مباحثی است که طبیعتا لازمه آن 
بحث و بررســی های بسیار زیادی اســت که در نهایت مردم باید تایید کنند.


